مقدمة موضوع عن التعداد السكاني بالانجليزي
The population census is one of the main things that should be known about all its pros and cons. It contributes to confronting the increase in population density, which is one of the most common problems faced by low-resource and developing countries, as the population census plays a key role in distributing the state’s vision to consider its future economic needs. It also contributes to determining the standard of living of the people and ways to reach an effective way to improve those important standards in people's lives.
الترجمة: يُعد التعداد السّكاني أحد الأمور الأساسيّة التي ينبغي معرفة كافة إيجابياتها وسلبياتها، فهو يساهم في مواجهة زيادة الكثافة السكانية والتي تعد من أكثر المشاكل التي تواجهها الدول قليلة الموارد والدول النامية، حيث أنّ التعداد السّكاني يلعب الدّور الأساسي في توزيع رؤية الدّولة للنظر في احتياجاتها الاقتصاديّة المستقبليّة، كما يُساهم في تحديد مستوى معيشة الشّعب وسُبل الوصول إلى طريقة فعّالة لتحسين تلك المستويات المهمّة في حياة النّاس.
موضوع عن التعداد السكاني بالانجليزي
The population census is considered one of the necessary things that contribute to a comprehensive vision of all data related to the population, as it is counted and recorded in well-studied ways. Relying on it in distributing government funds and coordinating the process of education, hospitals, etc., in addition to its prominent role in scientific research tracks and markets, and from the importance of talking about the population census, the topic of an expression for the population census will be reviewed in English.
الترجمة: يُعتبر التعداد السكاني بأنه أحد الأمور الضروريّة التي تُساهم في بيان رؤية شاملة لكافة البيانات التي تتعلق بعدد السكان، حيث يتم إحصائها وتسجيلها بطرق مدروسة، فهو يتمثل بأعداد تقريبية لأعداد السكان الذين يعيشون حول العالم، كما أنّ المعلومات الواردة عن التعداد السكاني تعتبر المادة الخام التي يتم الاستناد عليها في توزيع الأموال الحكوميّة وتنسيق عمليّة التّعليم والمشافي وغيرها، بالإضافة لدورها البارز في مسارات البحوث العلميّة والأسواق، ومن أهمية الحديث حول التعداد السكاني، سيتم استعراض موضوع تعبير للتعداد السكاني باللغة الإنجليزية.
مفهوم التعداد السكاني
It is considered one of the most important techniques that governments use to know the population of a country, as it is one of the best means that aims to collect information that will increase services and count projects. The quality of the plans that are developed to organize the distribution of services in the past years, as full pictures are drawn from the statistics issued by the population census, which contribute to the provision of basic social facilities such as housing, water, roads, electricity, hospitals, and others.[1]
الترجمة: تعتبر من أهم التقنيات التي تستخدمها الحكومات لمعرفة عدد السكان في دولة ما، فهو من أفضل الوسائل التي تتهدف إلى جمع المعلومات التي من شأنها أن تزيد الخدمات وتُحصي المشاريع، أما المدّة الرّسميّة التي جرى اعتمادها في غالب دول العالم للتعداد هو عشرة سنوات، حيث تزيد القوائم الصّادرة عن التعداد السّكاني من جودة الخُطط التي يتم وضعها لتنظيم توزيع الخدمات في السنوات القدامة، حيث يتم رسم الصّور الكاملة عن الإحصائيات الصّادرة عن التعداد السّكاني ممّا يُساهم في توفير المرافق الأساسيّة الاجتماعية مثل الإسكان والمياه والطّرق والكهرباء والمستشفيات وغيرها.
أهمية التعداد السكاني
The population census is considered to have many benefits and advantages for the individual and society, as it contributes to a full knowledge of the number of residents on the state lands, to organize services and organize the balance that ensures access to all basic services from the state, and the most prominent of these benefits are the following:[2]
· Clarify the economic and financial situation and the labor market in the country.
· A statement of how the funds will be distributed to the various public sectors.
· Empowering the state with the data required to know and fill the needs of citizens.
· Understand the nature and characteristics of the population, which facilitates the development of comprehensive plans for the state.
· Monitoring the conditions of financial and population inflation, and the progress of society directly.
· Knowing and estimating unemployment rates and illiteracy rates among the population.
الترجمة: يُعتبر التعداد السّكاني بأن له العديد من الفوائد والإيجابيات للفرد والمجتمع، حيث أنه يساهم في معرفة تامة بأعداد المقيمين على أراضي الدّولة، لتنظيم الخدمات وتنظيم التّوازن الذي يضمن الحصول على جميع الخدمات الأساسيّة من الدّولة، ومن أبرز هذه الفوائد ما يلي:
· توضيح الوضع الاقتصادي والمالي وسوق العمل في الدولة.
· بيان كيفية توزيع الأموال على القطاعات المختلفة العامة.
· تمكين الدولة من البيانات المطلوبة لمعرفة احتياج المواطنين وسدها.
· فهم طبيعة السكان وخصائصهم، مما يسهل وضع الخطط الشاملة للدولة.
· مراقبة أوضاع التضخم المالي والسكاني، وتقدم المجتمع بشكل مباشر.
· معرفة معدّلات البطالة، ومعدّلات الأمية بين السكان وتقديرها.
أنواع بيانات التعداد السكاني
The population census data is considered to contribute to an understanding of the social, economic and demographic conditions in the societies in which this population lives, which results in a positive impact on the population and the entire country. Moreover, these data have several types and are as follows:[3]
· .Baseline data: It includes age, gender, and marital status
· .Household data: it relates to the size and composition of families and the number of individuals in them
· .Social data: It is represented in understanding the interconnected social situation among the population
· .Educational data: It includes knowledge of information related to educational attainment and literacy
· .Biological data: It consists in collecting information on births and deaths directly
· Economic data: It includes the number of the workforce, the name of the job, the place of work, and the industry in .employment
· Geographical data: It consists of collecting information about the place of residence, place of birth, and length of stay, in addition to immigration information.
الترجمة: تُعتبر بيانات التعداد السّكاني بأنها تساهم في فهم الظروف الاجتماعية والاقتصادية والديموغرافية في المجتمعات التي يعيش فيها هؤلاء السكان، مما ينتج عليه أثر إيجابي على السكان والدولة بأكملها، كما أن هذه البيانات لها عدة أنواع وتتمثل على النحو الآتي: 
· البيانات الأساسية:  وهي تشمل العمر، والجنس، والحالة الاجتماعية.
· البيانات الأسرية: حيث تتعلق بحجم الأسر وتركيبتها وعدد الأفراد فيها.
· البيانات الاجتماعية: وهي تتمثل بفهم الوضع الاجتماعي الترابطي بين السكان.
· البيانات التعليمية: وهي تشمل معرفة المعلومات التي تتعلق بالتحصيل العلمي ومحو الأمية.
· البيانات الحيوية:  وهي التي تتمثل في جمع معلومات عن المواليد والوفيات بشكل مباشر.
· البيانات الاقتصادية:  وهي تشمل عدد القوى العاملة، واسم الوظيفة، ومكان العمل، والصناعة في التوظيف.
· البيانات الجغرافية: حيث تتمثل في عن جمع معلومات حول مكان الإقامة، مكان الميلاد، ومدة الإقامة، بالإضافة إلى معلومات الهجرة.
مراحل التعداد السكاني
The population census goes through a number of stages to reach a numerical value that shows and clarifies the population, starting from planning and accessing all information related to the population until publishing the results through the official government of the state, where these stages are as follows:[2]
· Planning: This is the first stage of the population census, as it works to produce an idea that facilitates the census process, and reaches the entire population at the lowest costs and great speed.
· Statistics: where the population is counted through the use of forms forms that were distributed and filled out by the population, or sending employees to conduct interviews with the population, or an electronic census.
· Information collection: It aims to collect information by counting the population, knowing the number of males, females and the elderly, as well as knowing the number of births and deaths and all data related to them.
· Processing the results: This is an important stage of the population census, as the information obtained is arranged, organized and archived in a systematic way, and this is done in written records or through government digital applications.
· Publication of results: It is the last stage of the population census, so that the results of the population number are published through official government websites, as this information can be made accessible to everyone and is not confidential.
الترجمة: إنّ التعداد السكاني يمر بعدد من المراحل للوصول إلى قيمة عددية تبين وتوضح عدد السكان، حيث تبدأ من التخطيط والوصول لكافة المعلومات التي تتعلق بالسكان وحتى نشر النتائج من خلال الحكومة الرسمية للدولة، حيث تتمثل هذه المراحل على النحو الآتي: 
· التخطيط: حيث تُعد هذه المرحلة الأولى من مراحل التعداد السكاني، فهي تعمل على إنتاج فكرة تسهل عملية الإحصاء، والوصول إلى كافة السكان بأقل التكاليف وسرعة كبيرة.
· الإحصاء: حيث يتم إحصاء عدد السكان من خلال استخدام نماذج الاستمارات التي تم توزيعها وملئها من قبل السكان، أو إرسال موظفين لإجراء المقابلات مع السكان، أو التعداد الإلكتروني.
· جمع المعلومات: فهي تهدف لجمع المعلومات من خلال إحصاء عدد السكان، ومعرفة عدد الذكور والإناث وكبار السن، كما يتم معرفة عدد المواليد والوفيات وكافة البيانات التي تتعلق بهم.
· معالجة النتائج: حيث تعتبر هذه المرحله مهمه من مراحل إحصا عدد السكان، إذ يتم من خلالها ترتيب المعلومات التي تم الحصول عليها وتنظيمها وأرشفتها بطريقة ممنهجة، ويتم ذلك في السجلات المكتوبة أو من خلال التطبيقات الرقمية التابعة للحكومة.
· نشر النتائج: وهي المرحلة الأخيرة من مراحل التعداد السكاني، بحيث يتم نشر النتائج الخاصة بعدد السكان من خلال المواقع الحكومية الرسمية، حيث أنّ هذه المعلومات يمكن وضعها في متناول الجميع ولا تكون سريّة.
عيوب التعداد السكاني
Despite the many advantages and advantages that can be obtained from the population census, there are some disadvantages that result when conducting a population census, which are as follows:[2]
· The population census is considered to be of high cost, when it is based on the old methods of population census.
· Waste of time, as the census takes a long time due to the vastness of the country and population, in addition to it requires manpower to collect the original data.
· The occurrence of some errors, due to the failure of some of the population to respond to the census, or errors in measurement.
· Inaccuracy of information due to inaccurate definition of statistical units, in addition to the personal bias of those in charge of the census process.

الترجمة: بالرغم من العديد من الفوائد والإيجابيات التي يمكن الحصول عليها من التعداد السّكاني، إلى أن هناك بعض من العيوب التي تنتج عند القيام بإحصاء عدد السكان وتتمثل على النحو الآتي:
· يعتبر التعداد السكاني بأنه ذو تكلفة عالية، وذلك عند اعتماده على الطرق القديمه في احصاء عدد السكان.
· هدر الوقت، حيث أنّ التعداد السكاني يستغرق وقتا طويلًا بسبب اتساع رقعه الدوله وعدد السكان، بالإضافة إلى أنه يتطلب قوة بشرية لجمع البيانات الأصلية.
· حدوث بعض من الأخطاء، وذلك بسبب عدم استجابة بعض من السكان للتعداد، أو الأخطاء في القياس.
· عدم دقة المعلومات بسبب عدم دقة تعريف الوحدات الإحصائية، بالإضافة إلى التحيز الشخصي للقائمين على عمليه الإحصاء.
خاتمة موضوع عن التعداد السكاني بالانجليزي
 The subject of the population census in English is one of the important topics that move away from traditional statistics that waste a lot of time and effort. It contributes to the knowledge of unemployment rates and rates, and the prevalence of illiteracy among the citizens. We have clarified the importance of the population census on the subject, and we moved to talk about the types of census data, and finally conclude by identifying the defects of the census.
الترجمة: يُعدّ موضوع عن التعداد السكاني بالإنجليزي بأنه أحد المواضيع المهمة التي تبتعد عن الإحصائيات التقليدية التي تتسبب في ضياع الكثير من الوقت والجهد، فقد تناولنا وإيّاكم باقة مُتكاملة من الحديث حول مفهوم التعداد السكاني حيث أن التعداد السكاني يساهم في تقدير الأهداف الإنمائيّة للأفية الخاصّة بالدّول، وتُساهم في معرفة معدّلات ونسب البطالة، ونسبة انتشار الأميّة بين صفوف المُواطنين، وقد أوضحنا في الموضوع أهمية التعداد السكاني، وانتقلنا في الحديث حول أنواع بيانات التعداد السكاني، ونختم أخيرًا في التعرف على عيوب التعداد السكاني.
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